
Bestyrelsens beretning for 2023 – 2024. 
 
Forsikringsforeningen er oprettet den 30. november 1883. I 1914 startede 
Foreningen egentlig systematisk forsikringsundervisning samt forestod 
udgivelse af lærebøger m.v. Ud af Foreningen udsprang 26. november 
1918 Assurandør-Societetet (nu F&P) – og i 1923 var Foreningen med at 
oprette Forsikringshøjskolen (nu FOAK) 
 
Foreningens formål er bl.a. at udvikle medlemmernes interesse for 
forsikringserhvervet samt gennem sin virksomged at søge at udvikle 
erhvervet i overensstemmelse med den almindelige samfundsudvikling. 
 
Foreningen har tre ben: 
Afholdelse af medlemsarrangementer og udsendelse af stipendiater til de 
nordiske lande, der dog har ligget stille i alle foreningerne – måske er tiden 
også løbet fra disse og det er bestemt noget, som vi drøfter i Bestyrelsen – 
samt udgivelse af Nordisk Forsikringstidsskrift, 
 
Målgruppen for medlemmer af Foreningen er specialister og andre 
medarbejdere i forsikringsbranchen og virksomheder relateret hertil. Det er 
vores opfattelse, at ledere i højere grad orienterer sig imod F&P’s tilbud – 
på samme måde er Foreningen ikke en konkurrent til FOAK – men et 
supplement. 
 

1) Arrangementer 
 
I corona-tiden måtte vi af gode grunde afstå fra at holde fysiske møder – og 
i stedet tog vi fat på at holde webinarer. Med et webinar får man desværre 
ikke den mulighed for networking som fysiske møder giver – men til 
gengæld når vi langt længere ud – også til vest for Valby Bakke – og det er 
jo en udfordring ved fysiske møder. Vi må også erkende – at det er svært at 
få medlemmerne til at køre gennem København for at møde op til et fysisk 
møde her i Hellerup eller på Amager for den sags skyld. Vores næstsidste 
fysiske møde var i øvrigt på Børsen – og der blev taget billeder af os oppe i 
det ikoniske tårn (vi var så få, så vi fik særlig tilladelse til at gå derop) 
 
Vi havde i det forgangne år meget få arrangementer – men til gengæld med 
mange deltagere - så den del er vi tilfredse med. Om årsagen til de få 
arrangementer, skal jeg vende tilbage til. 
 
Jeg var i marts inviteret af den norske forsikringsforening til at tale om de 
trends jeg (vi) ser i det danske marked – mit indlæg blev holdt på dansk – 



og jeg tror, at det var forståeligt for de fleste (uden for meget mumleri fra kin 
side ����) – indlægget kan ses på LinkedIn. 
 
I dag har vi så generalforsamling og har et nyt webinar om Vanløsebranden 
i pipelinen til maj måned. 
 
Der har i år ikke været afholdt et nordisk seminar – men vi er i dialog med 
vores nordiske søsterforeninger om at holde et i 2025. 
 

2) Nordisk Forsikringstidsskrift 
 
Det sidste ben, som vi står på, er Nordisk Forsikringstidsskrift – NFT – som 
er et fælles nordisk tidsskrift med en svensk hovedredaktør. Nordisk 
Forsikringstidsskrift gennemgik i 2021 en stor revision i anledning af 100-
års jubilæet – det har fået et flot og gennembearbejdet design. 
 
Da Claus Tønnesen gik på pension i sensommeren 2023 – har vi de facto 
været uden en redaktør siden – og det sætter desværre sit spor i antallet af 
artikler til tidsskriftet. 
 
Det faktum indgår også i de drøftelser, som vi har i bestyrelsen – som jeg 
så skal komme ind på nu. 
 
Hvad byder 2024 og 2025 så på?  
 
Det er bestyrelsen agt at fortsætte med at tilbyde medlemmer et varieret 
udbud af webinarer – men vi tror også, at medlemmerne har lyst til at 
mødes fysisk for at netværke – men vi må erkende som jeg nævnte 
tidligere, at et møde kl. 16.30 i Hellerup eller andre steder i København kan 
være en udfordring, hvis man skal ind fra forstæderne – og måske oveni 
købet skal nå at hente børn bagefter – måske skal det være et 
morgenmøde i stedet? 
 
Sidste år fortalte jeg, at vi er gået i gang med at se på, hvordan 
Forsikringsforeningen skal fungere fremadrettet – i forhold til både 
medlemmer og økonomi. Vi har også i 2023 brugt det meste af tiden på 
vores møder på at gentænke medlemsstrukturen i Forsikringsforeningen, 
og de drøftelser vil jeg gerne løfte noget af sløret for. 
 
Vi må for det første erkende, at alle bestyrelsens medlemmer er frivillige og 
samtidig har jobs, der kræver vores fulde tilstedeværelse – hvilket betyder, 
at vi simpelthen ikke kan nå de praktiske opgaver, der ligger i at få ideerne 



til arrangementer, planlægge dem, annoncere dem – og endeligt føre dem 
ud i livet. Derfor skal vi tænke helt nyt. 
 
Vi arbejder kort sagt (sammen med F&P) på en model, hvor 
Forsikringsforeningen bliver en del af F&P – og hvor samtlige medarbejdere 
i F&P’s medlemsselskaber automatisk bliver medlemmer af 
Forsikringsforeningen – faktisk på samme måde, som man gør i den 
svenske Forsikringsforening. Der er endnu lang vej – det skal naturligvis 
godkendes af F&P’s ledelse – og selskaberne skal jo også være med på 
den beskedne merudgift, som det vil blive. Vi kører allerede forsøg i to 
medlemsselskaber og det kører rigtigt godt i forhold til, at vi ser en stor 
stigning af deltagere. 
 
Vi har også drøftet det med vores nordiske søsterforeninger – og deres 
feed-back var at svenskerne havde været igennem samme proces – og det 
tager tid!. 
 
Men lykkes alt dette – vil der være økonomi til at ansætte (mindst) en 
fuldtidsressource – der både skal hjælpe bestyrelsen/foreningen med alt det 
praktiske med arrangementer og understøtte NFT som danske redaktør 
 
Men alt dette kræver jo også en ændring af vedtægter mv. - og det vil ske 
ved en ekstraordinær generalforsamling, hvor vi får mulighed for at gå 
meget mere i dybden med vores planer. 
 
Til slut vil jeg takke Bestyrelsen og Pia for et rigtigt godt samarbejde – hvor 
der både er plads til store diskussioner – og gode grin – mange tak for i år! 
 
 


